
 

 
 

Zápis ze zasedání Vědecké rady Geografické 
sekce PřF UK dne 12.6. 2014 

 
Přítomni: doc. Blažek, doc. Drbohlav, doc. Dzúrová, Mgr. Feitová, prof. Janský, doc.                       
Langhammer, dr. Novotný, dr. Štych, doc. Vilímek 
Omluveni: dr. Kocourková, prof. Sýkora 
Hosté: dr. Jančák, prof. Rychtaříková 

 
 

Program 
 
I. K projednání a schválení 
 
1. Schválení zápisu ze zasedání VRGS dne 15.5. 2014 
 
2. Schválení návrhu na doplnění komise pro státní doktorské zkoušky ve studijním programu                         
Fyzická geografie a geoekologie 
 
3. Schválení návrhu na změny ve složení oborové rady doktorského studijního programu 
Demografie 
 
4. Schválení návrhu publikace "poklady Mapové sbírky" do edičního plánu Karolina 
 
5. Výběr publikací do druhého pilíře hodnocení h13 
 
6. Atestační předpis  schválení kritérií 
 
II. Informace 
 
7. Kampus Albertov  informace z jednání VRKA 
 
8. Postup přípravy nových akreditací 
 
9. Příprava sjezdu ČGS 
 



 

 
 

III. Jednání rady PRVOUK P43 
 
10. Semináře PRVOUK 2014 
 
VI. Různé 
 
11. Termíny zasedání VRGS v zimním semestru 
 
12. Různé 
 
 
 
 
I. K projednání a schválení 
 
1. Schválení zápisu ze zasedání dne 15.5. 2014 
 
K zápisu nebyly vzneseny připomínky. 
Usnesení: VRGS schvaluje zápis ze zasedání dne 15. 5. 2014 
Hlasování: Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 
2. Schválení návrhu na na doplnění komise pro státní doktorské zkoušky ve studijním                         
programu Fyzická geografie a geoekologie 
 
Předseda oborové rady doc. Lipský a vedoucí katedry prof. Janský navrhují rozšířit komisi pro                           
státní doktorské zkoušky o tyto členy: 
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univerzita v Praze 

 
 
Usnesení: VRGS schvaluje předložené návrhy na vypsání výběrových řízení a složení komisí. 
Hlasování: Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 
3. Schválení návrhu na změnu ve složení oborové rady doktorského studijního                     
programu Demografie 
 
Předsedkyně oborové rady doktorského studijního programu Demografie prof. RNDr. Jitka                   
Rychtaříková, CSc. předložila modifikovaný návrh změny ve složení oborové rady. 
  
Členství v oborové radě ukončí: 
doc. RNDr. Dušan Drbohlav, CSc. 
prof. RNDr. Martin Hampl, DrSc. 
RNDr. Květa Kalibová, CSc. 
prof. PhDr. Jiří Musil, CSc. (úmrtí) 
  
Do oborové rady jsou nově navrženi: 
doc. Ing. Jitka Langhamrová, CSc., Vysoká škola ekonomická v Praze, Fakulta statistiky a                         
informatiky, Katedra demografie, nám. Winstona Churchilla a, 130 37 Praha 3 
Prof. PhDr. Eduar Maur, CSc., Univerzita Pardubice, Filozofická fakulta, Ústav historických                     
věd 
  
Navrhovaná oborová rada bude pracovat ve složení: 
Předsedkyně: 
prof. RNDr. Jitka Rychtaříková,CSc, UK v Praze, Přírodovědecká fakulta 
Interní členové: 
prof. RNDr. Petr Dostál, M.A., Ph.D., UK v Praze, Přírodovědecká fakulta 
doc. RNDr. Ludmila Fialová, CSc., UK v Praze, Přírodovědecká fakulta 
RNDr. Jiřina Kocourková, Ph.D., UK v Praze, Přírodovědecká fakulta 
RNDr. Tomáš Kučera, CSc., K v Praze, Přírodovědecká fakulta 
Externí členové: 
prof. Ing. Zdeněk Pavlík, DrSc. , Vysoká škola ekonomická v Praze, Fakulta statistiky a                           
informatiky, Katedra demografie, nám. Winstona Churchilla a, 130 37 Praha 3 
doc. Ing. Jitka Langhamrová, CSc. , Vysoká škola ekonomická v Praze, Fakulta statistiky a                           
informatiky, Katedra demografie, nám. Winstona Churchilla a, 130 37 Praha 3 
Prof. PhDr. Eduar Maur, CSc., Univerzita Pardubice, Filozofická fakulta, Ústav historických                     
věd 



 

 
 

  
Zdůvodnění: 
Upravené složení oborové rady splňuje požadavky kladené na její strukturu a to ve smyslu                           
počtu habilitovaných členů (2/3) a externích členů (1/3). Dále splňuje požadavek minimálního                       
počtu 5 členů celkem. Menší počet členů umožní efektivnější organizaci práce OR. 
 
Doc. Drbohlav vyjádřil politování nad formou, kterou byl návrh změn sdělen stávajícím členům                         
oborové rady. Prof. Rychtaříková vysvětlila okolnosti vzniku a komunikace návrhu a                     
informovala, že dosavadní složení oborové rady nesplňovalo požadavky kladené platnými                   
předpisy na podíl externích členů oborových rad. V následné diskuzi představila důvody pro                         
návrh jednotlivých osobností.  
 
Usnesení: VRGS schvaluje předložený návrh.  
Hlasování: Pro 5, proti 0, zdržel se 4 
 
4. Schválení návrhu publikace "Poklady Mapové sbírky" do edičního plánu Karolina 
 
Vědecká rada odložila projednání na další zasedání, na které bude předložen aktualizovavý 
návrh. 
 
5. Výběr publikací do druhého pilíře hodnocení  
 
Proděkan Langhammer představil základní principy hodnocení výsledků metodou peer review                   
v oborových komisích RVVI a strategii univerzity v tomto hodnocení. Zástupci kateder                       
představili návrhy jednotlivých publikací, ze kterých byl konsenzuálně vytvořen seznam                   
publikací předaných k tomuto hodnocení. Za vybrané publikace zpracují katedry anotace do                       
18.6. 
 
Usnesení: VRGS schvaluje předložený návrh.  
Hlasování: Pro 8, proti 0, zdržel se 1 
 
6. Atestační předpis  schválení kritérií 
 
Proděkan Langhammer představil definitivní návrh opakovaně diskutovaných atestačních 
kritérií. Po diskuzi vědecká rada hlasovala o předloženém návrhu. 
  
Usnesení: Vědecká rada schvaluje návrh. 
Hlasování: Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 



 

 
 

II. Informace 
 
7. Kampus Albertov  aktuální informace 
 
Proděkan Novotný informoval o rezignaci dosavadního manažera ing. Slámy. Nového 
manažera vybírá rektor. Vzhledem k současnému stavu prací by neměla být změna 
manažera významnou komplikací.  

Dále informoval o tom, že byl schválen seznam společných prostor (menzy, stravovacích a 
volnočasových zařízení apod.). Byl schválen návrh na zřízení velké posluchárny, dále se jedná 
o zřízení i dvou poslucháren střední velikosti. Úspěšně probíhají jednání ve věci pozemků a 
likvidace stávajících staveb s ČVUT. Provedené církevní restituce umožňují zahájit jednání o 
odkupu dalších pozemků v lokalitě Albertova. Dále jsou upřesňovány plány ploch a využití 
(zejména v objektu Biocentra, Globcentrum je stabilizované) a byl připraven investiční záměr 
pro MŠMT.  

Děkani zúčastněných fakult se shodují na institucionálním zařazení týmů v centrech do 
stávajících fakult a také na další existenci vědeckých rad obou center. 

Proděkan Langhammer poděkoval prod. Novotnému za jeho dosavadní působení v čele 
strategické skupiny Kampusu Albertov. 

8. Postup přípravy nových akreditací 

Prof. Janský informoval o dosavadním projednávání návrhu akreditace. Geologická sekce 
nesouhlasí s akreditací jen navazujícího magisterského studia a požaduje akreditaci také 
bakalářského studia. Prof. Janský se pokusí připravit tyto materiály během léta. 
Proděkan Langhammer předal informaci od doc. Bičíka o úspěšném projednání návrhu 
akreditace na Vědecké radě Biologické sekce. 
Doc. Blažek upozornil na pravidlo akreditační komise, které umožňuje jedné osobě garantovat 
jen jeden studijní obor.  
 
9. Příprava sjezdu ČGS 
 
Předseda organizačního výboru konference dr. Jančák informoval o společné akci České a 
Slovenské geografické společnosti, na kterou je přihlášeno asi 220 příspěvků (z toho asi 50 
účastníků ze Slovenska). Pracoviště geografické sekce se budou prezentovat svými postery. 
Proděkan Langhammer poděkoval organizátorům sjezdu za jejich úsilí. 
 

III. Jednání rady PRVOUK P43 



 

 
 

 
10. Semináře PRVOUKv roce 2014 
 
Proděkan informoval o programu dalšího semináře, který se uskuteční 26.6. od 14:00.  
 
IV. Různé 
 
11. Termíny zasedání 
 
Proděkan představil termíny zasedání VRGS v zimním semestru. 
 
12. Různé 
 
Doc. Vilímek informoval o možnosti přihlásit se k pořádání konference IGU již v roce 2018 s                               
tím, že definitivní rozhodnutí musí být na začátku léta, aby mohla být kandidatura předjednána                           
a úspěšně schválena na konferenci IGU v srpnu v Krakově. Příprava konference trvá nejméně                           
3 roky. K pořádání konference jsme se jako Geografická sekce již formálně přihlásili. Katedry                           
vytipují potenciální organizátory do konce června, aby mohlo být přijato definitivní rozhodnutí. 
 
Proděkan informoval o příznivém průběžném hodnocení projektu UNCE. 
 
Doc. Dzúrová informovala o proběhlém jednání se zástupci Pedagogické fakulty o možnosti                       
obnovení učitelského studia geografiehistorie.  
 
Usnesení: VRGS podporuje tuto iniciativu a pověřuje garanta programu doc. Čermáka a                       
oborového garanta doc. Chromého dalším jednáním. 
Hlasování: Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 
Doc. Dzúrová informovala o akci oddělení vnějších vztahů “Věda prochází žaludkem” dne 
21.6., kde budou část programu zajišťovat pracovníci kateder geografické sekce, aniž by o 
tom byli informováni příslušní vedoucí kateder nebo proděkan. Proděkan vyvolá v této věci 
jednání, aby nedocházelo k přetěžování některých pracovníků sekce úkoly od jiných oddělení. 
 
Příští řádné zasedání Vědecké rady Geografické sekce se uskuteční dne 9. října 2014 v 9:30 v                               
posluchárně Pravá rýsovna, Albertov 6. 
 
 
 
Zapsal: RNDr. Roman Matoušek, Ph.D. 



 

 
 

Schválil: Doc. RNDr. Jakub Langhammer, Ph.D. 


